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Protokoll 
Koosolekul osalesid: Marti Hääl, Andres Tõnissoo, Annike Laving, Siim Nõmmoja, Monika 

Sehver, Lembit Kalev 

Tegevjuhtkonna esindajad: Riina Pill, Grete Klettenberg 
Koosoleku juhataja: Marti Hääl 

 
Päevakord: 

1. ERL eelarve 2025 
2. Rakendispordi määrustik 2025 

3. Eesti Paralümpiakomitee liikmelisus 

4. Kestvusratsutamise komitee liikmeskond 
5. Kestvusratsutamise määrustik 2025 

6. Koolisõidu komitee pöördumine 
7. ERL üldkogu koosolek 2025 aeg ja juhatuse valimine 

8. Ratsaspordi olevik ja tulevik 

 

Pp.1.   Koosolekul tutvustati tegevjuhtkonna poolt koostatud 2025 aasta eelarvet ja 2024 eelarve 

tulemust. Ratsaliit lõpetas 2024 aasta väikese kasumiga. Juhatus otsustas ühehäälselt 

kinnitada ERL 2025 aasta eelarve esitatud kujul.  

Lähemalt arutati ratsakoolide atesteerimise ja mentortreenerite olulisuse teemadel. 

Juhatus leidis, et oleks vajalik kokku panna ka voltižeerimise määrustik ja alustada sel alal 

võistlustega.  

Murekohana toodi välja noorte tiimide toetajate puudumine. 

 

Pp.2.   Juhatus kinnitas rakendispordi määrustiku esitatud kujul (avaldatud kodulehel). 

 

Pp.3.   Tänu parakoolisõidu ellukutsumisele on Ratsaliit teinud koostööd  Eesti 

Paralümpiakomiteega. Paralümpiakomitee on teinud ka ettepaneku astuda nende 

liikmeskonda. Juhatus kiitis ettepaneku heaks. Arutati Eesti parakoolisõidu 

hetkeolukorda ning leiti, et tuleb teha aktiivset teavitustööd leidmaks rohkem ratsutajaid 

antud alaga tegelema. 

 

Pp.4.   Koosolekul kinnitati kestvusratsutamise komitee uus koosseis. Komiteesse 

kuuluvad Lembit Kalev, Arvi Annimäe, Kalli Kalbre, Astra Nilk, Jelena Sbitneva, Õnne Halliko 

ning  Taavet Tikk.  

 

Pp.5.  Juhatus kinnitas kestvusratsutamise määrustiku esitatud kujul (avaldatud 

kodulehel). 

 

Pp.6.  Koosolekul tutvuti koolisõidu komitee pöördumisega, kus toodi välja Põhjamaade 

meistrivõistluste kvalifikatsiooni alandamise olulisus. Juhatus aktsepteeris koolisõidu 

komitee ettepaneku ning otsustati kvalifikatsioon langetada 2025 aastal 64% 

peale. Põhjamaade meistrivõistluste kvalifikatsiooninõuded 2026 aastaks vaadatakse 

uuesti üle aasta lõpus.  

 



 

Pp.7.  ERL üldkogu koosolek ning uue juhatuse valimised toimuvad 16.05.2025. Toimumise koht 

on täpsustamisel.  

 

Pp.8.  Koosolekul arutati Eesti ratsaspordi oleviku - tuleviku ning juhatuse ja tegevjuhtkonna rolli 

üle ratsaspordi üldises arengus. Juhatuse liige Siim Nõmmoja tõi välja, et suureks 

murekohaks on saavutusspordi kadumine ja Eestis toimuvate kvaliteetsete võistluste 

puudumine. Diskuteeriti erinevate seni tehtud projektide tulemuslikkuse üle. Oodatakse 

rohkem konkreetseid ettepanekuid, kuidas olukorda paremaks muuta. Ratsaliidu uude 

valitavasse juhatusse oodatakse kandideerima noori hakkajaid inimesi.  

 

 

 

Protokollis Grete Klettenberg 


